
Referat
Forældrerådsmøde

Onsdag d. 29. november 2023 kl. 16.30 - 18.30

Forældre:
Michelle Thorsted, Morten Andersen,

Louise Simonsen, Ida Jepsen, Caroline Gotthardsen

Afbud fra:
Kasper Østergaard

Ansatte: Kristina, Tina og Charlotte

1. Velkommen til mødet.

2. Tina fortalte meget flot og levende om hendes vej ind i fællesskabet på
friskolen og hvad hun brænder for i hendes arbejde i børnehaven.

3. Nyt fra børnehaven v/Charlotte
Herunder bl.a.:

○ Dagligdagen i børnehaven.
○ Siden sidste forældrerådsmøde har vi har temaet: “De små synger”,

Det endte med et dejligt møde med Spirehuset på højskolen.
Dernæst tema om universet.
Vi har lige afsluttet et skønt tema om trolde og livet i skoven. Hele
børnehaven var omdannet til en stor troldeskov med grene, træstubbe
og meget mere.

○ Antal børn
Vi er pt 31 børn i børnehaven. Der starter 2 nye børn fredag d. 1.
december.
Orientering om normering og ændring af forældres mulighed for at
forlænge tiden i de private pasningsordninger frem til barnet er 3 år.
Orientering om at Vejen Kommune er i gang med at evaluere det
materiale, de bruger ved overgang fra dagpleje til børnehave. Dette er
for at sikre, at den nødvendige information om børnene kommer videre
til børnehaverne.

○ Evaluering af indskrivningsmødet for kommende skolebørn d.
21.11.2023. Der gives stor ros til mødet fra Michelle og Caroline. Både
i form af indhold og længde. Rigtig dejligt at få ansigt på børn, forældre
og de ansatte.

○ Jul. - Aktiviteterne i børnehaven.



■ Vi er nu gået ind i julemåneden, det er altid en ganske særlig tid
i børnehaven. Nisserne er fundet og vi oplever sjove
nissedrillerier.

■ Lucia d. 13. december. Børnehavens børn følges med store
elever til morgensang i laden. Forældre er velkomne.

■ Julegaver. Børnene laver julegave hemmeligheder til både mor
og far.

■ Julefrokost for børnene med egenbetaling på 30,- kr. d. 12.
december. Hele forældrerådet bakker op om denne
egenbetaling. Maden leveres fra Hotel Rødding.

■ Juleafslutning i frimenighedskirken d. 19. december, hvor
forældre er velkomne til at deltage

■ Hvordan sikrer vi at de ansatte bliver forkælet op mod jul?
Alle de ansatte holder julefrokost d. 15. december i laden.
Alle de ansatte får en gave, som de selv vælger fra Y design.
De ansatte som har lyst kan deltage i en lille nisseleg, hvor man
på ægte nisse-vis kan forkæle/drille hinanden.
Biograftur for de ansatte - vi så filmen "Lærerværelset".
Efterfølgende hygge på Hotel Rødding

○ Forældrekaffe - for børnehave og SFO. Evaluering af arrangementet -
Et dejligt og hyggeligt arrangement i stuehuset, hvor vi bl.a talte om
vigtigheden i at møde op og dele ud af gode oplevelser om
fællesskabet på friskolen. Lærerne var også inviteret til at deltage i
forældrekaffen.

○ Vi får en studerende d. 1. februar fra UC SYD. Lianne er vejleder.
○ Alle de ansatte er inviteret til MUS samtaler - Samtaler med udvikling

for øje. De ansatte har forud for MUS samtalen taget en “styrketest”.
Der vil være en samlet tilbagemelding omkring samtaler og styrker til
næste forældrerådsmøde.

○ Børnehave og SFO har afholdt sangaften med stor opbakning.

2. Nyt fra Støtteforeningen for Rødding Friskole og børnehave v/Charlotte
Støtteforeningen har holdt halloweenfest, med stor opbakning.
Støtteforeningen overvejer bl.a at sælge strømper. Støtteforeningen
efterspørger en konkret ting, som de kan have som mål at samle penge ind til,
for på den måde at gøre det mere synligt hvad man bidrager til når man fx
giver penge eller betaler kontingent i støtteforeningen.
Referater fra støtteforeningens møder bliver lagt på skolens hjemmeside.
Næste møde i støtteforeningen er den 5. december 2023.

3. Nyt fra bestyrelsen v/Charlotte
I bestyrelsen arbejdes der pt med målsætning for budget 2024 og fremtidig
økonomi.
Hvordan kan skolen støtte op om elever der har brug for ekstra hjælp der
rækker ud over de tiltag, vi kan få gennem Pædagogisk Psykologisk
Udredning.



Samtale i forældrerådet om hvordan forældrerådet kan bidrage til at at flere
forældre har lyst til at deltage i skolens generalforsamling.
Referater fra bestyrelsesmøderne ligger tilgængelig på hjemmesiden.

5. Runden rundt.
Her har forældre mulighed for at stille spørgsmål, eller komme med
kommentarer til dagligdagen i børnehaven.

Michelle:
De mærker hjemme, at der er fokus på at spille spil. Dejligt at vi bruger alle
rummene i stuehuset. Altid en god fordeling af voksne og mulighed for at børn
kan vælge hvor de vil være, når de møder om morgenen.

Morten:
Morten får ros for at have hjulpet med at få en god pris hjem på et nyt hegn
bag ved fodboldmålet ud mod Adservej.
Morten anerkender dernæst hele personalets tilgang til børnene og familierne
i børnehaven.

Ida:
Temaugerne er fede. De oplever hjemme, at der tales videre om det, børnene
lærer i børnehaven.
Der er en dejlig genkendelighed, når man møder ind i børnehaven om
morgenen. Der er mulighed for at sætte sig og være en del af “hverdagen”.
Dejligt at der er et samspil mellem ansatte i børnehave og SFO, så børnene
naturligt lærer de voksne at kende.

Caroline:
Tak fordi I er som I er. Der er tid til at samtale omkring ens barns trivsel og
udvikling.

Louise.
Louise indleder med at takke Tina for et mega godt og spændende indlæg.
Roser børnehaven for god tilgang og gode ideer.

6. Evt. - Dato for næste møde. - Onsdag d. 28. februar kl. 16.30-18.30
Sara deltager og fortæller om arbejdet med overgangen fra børnehave til
storegruppe, skole og SFO.


